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1. Valg af dirigent og referent 
Klaus Marstrand blev valgt som dirigent. 
Annette Holst blev valgt som referent. 
 
2. Bestyrelsens årsberetning 
Forkvinde Sonja Simonsen gennemgik årets begivenheder i henhold til den omdelte beretning. Jf. 
bilag 1. 
Beretningen blev godkendt. 
  
3.  Godkendelse af regnskab 
Regnskabet er blevet godkendt af revisor. 
Kasserer Morten Klausholm gennemgik regnskabet, jf. bilag 2.  
Regnskabet blev godkendt af generalforsamlingen. 
 
4. Budget for det kommende år og fastlæggelse af kontingent 
Der er ikke udarbejdet et budget for 2015, da aktiviteterne for 2015 afhænger af, om det lykkes at skaffe 
midler til at opstarte projektet.   
Orienteringen blev taget til efterretning. 
Kontingent-satserne fastholdes. Det vil sige: 100 kr. for en husstand og 50 kr. for enlige. 
 
5. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
Sonja Simonsen og Malene Laursen er på valg. Begge genopstiller 
Begge blev enstemmigt genvalgt. 
1. suppleant Jesper Petersen genopstiller. Enstemmigt genvalgt. 
2. suppleant Torben Bjerregaard opstiller. Enstemmigt valgt. 
 
6. Valg af revisor 
Mads Borne genopstiller som revisor. Enstemmigt genvalgt. 
 

7. Fremlæggelse og behandling af indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag. 

 

8. Evt. 

Spørgsmål til bestyrelsen:  

Hvad er de næste skridt? 

Svar: 

- Jf. referaterne fra bestyrelsesmøderne på Laven.dk, så planlægger bestyrelsen at ansøge 

Silkeborg Kommune om 75.000 kr. til ”starthjælp”. Der er foreløbig positive politiske signaler. 

Pengene skal bruges til at hyre et arkitektfirma, der kan udarbejde skitseforslag, afholde 

borgermøde, udarbejde fondsansøgninger, m.m. 

Der er foreløbig taget kontakt til Spektrum-arkitekterne, der har givet et konkret tilbud på de 

enkelte faser i processen. De har erfaring med borgerinddragelsesprocesser og projekter m. 

vand.. 

Bestyrelsen har endnu ikke truffet afgørelse om, hvem der skal stå for dette indledende 

arbejde. Det bemærkes, at hvis det endelige rådgivningshonorar på selve projektet overstiger 

500.000 kr., svarende til et projekt på ca. 5 mio. kr., så skal denne del i offentlig udbud.  

Det vurderes pt. af bestyrelsen, at vi når op over dette beløb.  
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Hvorfor er der ikke flere specifikke oplysninger om huset/båden på nettet/ laven.dk? 

- De specifikke oplysninger er endnu ikke klar til at blive offentliggjort, da beslutningerne ikke 

er truffet. Der er en række valg, der skal træffes, som får indflydelse på, hvad der kan lade sig 

gøre. Jf. Skal huset/husbåden/prammen kunne sejle/slæbes? Kan der etableres toiletter på 

land? Hvilke funktioner i huset prioriteres højest? M.m. 

- Arkitektfirmaet skal hjælpe os med at komme frem til et samlet forslag, - og dette forslag vil 

blive fremlagt på et borgermøde, - hvor der så igen kan komme ændringsforslag.  

Hvorfor er det ikke borgerforeningen i Laven, der står for beboerhuset, så vi kunne nøjes med 

én fælles forening for byen?  

- Bestyrelsen i borgerforeningen har udtrykt deres fulde opbakning til projektet, men man har 

vurderet, at man ikke har ressourcer til at gå ind i beboerhusarbejdet. 

- Det er naturligvis en oplagt mulighed, at når beboerhuset er en realitet, at foreningen og den 

fremtidige drift overgår til borgerforeningen. 

 

Er projektet for byens borgere, eller er det mere tænkt som et projekt der skal tiltrække 

skoleklasser og turister? 

- Jf. foreningens vedtægter, så er det et projekt, der skal være til gavn og glæde for byen og 

omegnens borgere, - store som små.  Vi tror dog også på i bestyrelsen, at det sagtens kan 

forenes med at nogle af delene i projektet også er til særlig gavn og glæde for 

turister/naturelskere. Jf. shelters m.m.  

Hvem skal have lov til at bruge lokalerne? 

- Vi har endnu ikke udarbejdet forslag til retningslinjer, og vi tænker, at det ikke er lige nu, at 

det skal gøres. Men det er naturligvis vigtigt, at beboerhuset ikke giver anledning til for megen 

fest og ballade. 

Øvrige bemærkninger fra medlemmer/deltagere på mødet: 

- Vær opmærksom på at det er byens ønsker, der skal være omdrejningspunktet for, hvor projektet 

skal bevæge sig hen, - og ikke et privat arkitektfirma. 

 

- Bestyrelsen har lavet et rigtig godt stykke arbejde, og det virker meget gennembearbejdet. Der vil 

være en række beslutninger i den kommende tid, som vi, som borgere/medlemmer, er nødt til at 

overlade til bestyrelsen for at sikr,  at der er fremdrift i projektet. 

 

- Husk at sikre information og inddragelse af byens borgere.  Informationen på laven.dk kunne 

godt være lettere tilgængelig. 

 

- Det kunne være rigtig fint, hvis der blev lavet en folder/A5-side med de mest basale oplysninger 

om projektet. Kan også bruges hvis man skal hjælpe med at skaffe medlemmer til foreningen. 

 

Tak for i aften: 

- Dirigenten takkede på bestyrelsens vegne for fremmødet og de mange gode kommentarer. 

- Og tak til kokkene bag den indledende fællesspisning!  


